
PROTOKÓŁ nr VII/2019 

z sesji Rady Gminy Czernice Borowe, która odbyła się 25 listopada 2019 r. 

w sali widowiskowej OSP w Czernicach Borowych. 

 

Posiedzenie rozpoczęto o godzinie 10:00, zakończono o godzinie 13:15. 

Na stan 15 radnych – obecnych było 15 według załączonej listy obecności. 

W obradach udział wzięli: Wójt Gminy – Wojciech Brzeziński, Sekretarz Gminy – Bogumiła 

Cienkus, Skarbnik Gminy – Grażyna Pszczółkowska, Radca Prawny – Robert Grzelak,  

Radny Powiatowy – Rafał Gotowiec. 

 

Ad. pkt. 1 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Jacek Bartołd otworzył VII sesję Rady Gminy Czernice 

Borowe i powitał zebranych. Na podstawie listy obecności, że jest wymagane kworum, na 15 

radnych obecnych jest 15 i wszelkie podejmowane uchwały będą prawomocne. Potwierdzono 

również obecność używając terminali do głosowania.  

 

Przewodniczący Rady Gminy – odczytał klauzulę RODO dotyczącą obrad sesji Rady Gminy 

Czernice Borowe.  

Ad. pkt. 2 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie będzie przyjmowany porządek obrad. 

Poinformował, że zaproponowany porządek został dołączony do materiałów przedsesyjnych. 

Przewodniczący Rady  wprowadził zmianę do porządku obrad: wykreślenie z porządku obrad 

pkt 4.4. o treści cyt. „obniżenia średniej ceny żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających rok 

podatkowy 2020 będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na obszarze Gminy Czernice 

Borowe na rok podatkowy 2020”. 

Przewodniczący Rady – czy są jeszcze jakieś sugestie? Nie ma, więc poddam pod 

głosowanie wniosek o treści „wykreślenie z porządku obrad pkt 4.4. o treści obniżenia 

średniej ceny żyta za okres 11 kwartałów poprzedzających rok podatkowy 2020 będącej 

podstawą do ustalenia podatku rolnego na obszarze Gminy Czernice Borowe na rok 

podatkowy 2020,” 

 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Wniosek został przyjęty jednogłośnie. 

  

Porządek sesji po zmianach wprowadzonych powyższym wnioskiem brzmi następująco: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej VI sesji Rady Gminy. 

4. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawach: 

4.1. zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Czernice 

Borowe na lata 2019 – 2036, 



4.2. zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 

2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok, 

4.3. zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie ze środków pochodzących z 

budżetu Unii Europejskiej, 

4.4. określenia stawek podatku od nieruchomości, 

4.5. określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych,  

4.6. wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na prawie użytkowania 

wieczystego nieruchomości położonej w obrębie Czernice Borowe,  

4.7. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych na terenie Gminy 

Czernice Borowe, 

4.8. ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego, 

4.9. wyboru przedstawiciela Gminy Czernice Borowe do Rady Społecznej przy 

Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w Przasnyszu, 

4.10. przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 2020 r. z 

organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego,  

4.11. uchwalenia statutów sołectw Gminy Czernice Borowe. 

5. Przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Czernice 

Borowe w roku szkolnym 2018/2019, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów. 

6. Przyjęcie informacji w sprawie analizy oświadczeń majątkowych. 

7. Interpelacje radnych złożone na piśmie. 

8. Odpowiedzi na interpelacje. 

9. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

10. Wolne wnioski i zapytania. 

11.  Zakończenie obrad sesji. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie porządku obrad: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

Ad. pkt. 3 

Przewodniczący poinformował, że w tym punkcie przewidziane jest przyjęcie protokołu  

z poprzedniej VI sesji Rady Gminy. 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie protokołu: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Protokół został przyjęty jednogłośnie 14 głosami za. 

 



Ad. pkt. 4.1 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

 

Dalszej dyskusji dotyczącej uchwały nie było. 

Przewodniczący Rady wyjaśnił informację o sposobie głosowania –  jeśli mówi, że proszę o 

naciśnięcie odpowiedniego przycisku, to to oznacza: 

Przycisk zielony – TAK (jestem za), 

Przycisk czerwony – NIE (jestem przeciw), 

Przycisk żółty – wstrzymuję się. 

Wyjaśnienia dokonano w celu ułatwienia prowadzania głosowania, żeby nie powtarzać za 

każdym razem, co oznacza dany przycisk.  

 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 90/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie zmiany uchwały w sprawie Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Czernice Borowe na lata 2019 – 2036. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.2 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady Gminy Czernice Borowe 

z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały budżetowej na 2019 rok. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 



Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 91/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie zmiany uchwały Nr 43/III/2018 Rady 

Gminy Czernice Borowe z dnia 21 grudnia 2018 r. w sprawie uchwalenia uchwały 

budżetowej na 2019 rok. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.3 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na wyprzedzające finansowanie ze środków 

pochodzących z budżetu Unii Europejskiej. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Dotyczy zaciągnięcia kredytu by zrealizować projekt pn. Porządkowanie przestrzeni 

publicznej wokół Sanktuarium Św. Stanisława Kostki w Rostkowie. Po jego rozliczeniu 

nastąpi refundacja wydatków z PROW na lata 2014-2020.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy podjęła jednogłośnie UCHWAŁĘ Nr 92/VII/2019 RADY GMINY 

CZERNICE BOROWE z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie zaciągnięcia kredytu na 

wyprzedzające finansowanie ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej.  

 

Ad. pkt. 4.4 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

przyjęcie uchwały w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości.  

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Stawki zostały podniesione o 1,8 % w związku ze wzrostem inflacji.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 93/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada r. w sprawie określenia stawek podatku od nieruchomości. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.5 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych.   

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Stawki zostały podniesione o 1,8 % w związku ze wzrostem inflacji.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 94/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

środków transportowych. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.6 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie służebności gruntowej na 

prawie użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w obrębie Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady –  poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach 

wspólnych.  

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 95/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie 

służebności gruntowej na prawie użytkowania wieczystego nieruchomości położonej w 

obrębie Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.7 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości położonych na 

terenie Gminy Czernice Borowe. Do obrad sesji dołączyła Radna Anna Dzierzęcka, obecnych 

radnych 15/15. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Sprzedaż dotyczy budynku po byłej zlewni mleka w Borkowie Falenta, Obrębcu oraz 

żwirowni w Pierzchałach.  

 

Dyskusji nie było. 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 96/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości położonych na terenie Gminy Czernice Borowe. Uchwała stanowi 

załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.8 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie pasa drogowego. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Zmiana została podyktowana stworzeniem odpowiednich warunków do realizacji i 

utrzymania inwestycji telekomunikacyjnych na terenie gminy Czernice Borowe oraz 

dostosowanie stawek opłat do przepisów zawartych w ustawie o drogach publicznych.  

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 15 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 15 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 



Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 97/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za 

zajęcie pasa drogowego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.  

 

Ad. pkt. 4.9 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Czernice Borowe do Rady 

Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki Zdrowotnej w 

Przasnyszu. Radny Andrzej Borkowski opuścił obrady sesji Rady Gminy. Obecnych radnych 

14/15. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

Starosta Przasnyski pismem nr WPR.8021.6.7.2019 z dnia 25 września 2018 r. Zwrócił się z 

prośbą o wybór przedstawiciela gminy na kolejną kadencję 2020-2023. Przewodniczący 

zarządził zgłaszanie kandydatów.  

Radny Kazimierz Skowroński – zgłosił kandydaturę Radnego Włodzimierza Stolarczyk.  

Przewodniczący zapytał, czy Radny Włodzimierz Stolarczyk wyraża zgodę – odpowiedział 

twierdząco. 

 

Przegłosowano zakończenie zgłaszania kandydatów: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Zamknięto zgłaszanie kandydatów. 

Przegłosowano kandydaturę Radnego Włodzimierza Stolarczyka: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Przyjęto kandydaturę Radnego Włodzimierza Stolarczyka.  

Dyskusji dalszej nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 98/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r.  w sprawie wyboru przedstawiciela Gminy Czernice 

Borowe do Rady Społecznej przy Samodzielnym Publicznym Zespole Zakładów Opieki 

Zdrowotnej w Przasnyszu. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 



Ad. pkt. 4.10 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie  przyjęcia Programu współpracy Gminy Czernice Borowe w 

2020 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność 

pożytku publicznego. 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ Nr 99/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie  przyjęcia Programu współpracy Gminy 

Czernice Borowe w 2020 r. z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami 

prowadzącymi działalność pożytku publicznego. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. pkt. 4.11 

Przewodniczący Rady realizując porządek obrad przeszedł do punktu, w którym omawiano 

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy Czernice Borowe. 

Przewodniczący Rady poinformował, że uchwała była omawiana na komisjach wspólnych. 

 

Dyskusji nie było. 

 

Przewodniczący odczytał treść uchwały 

i poddał pod głosowanie na terminalach: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła UCHWAŁĘ nr 100/VII/2019 Rady Gminy Czernice 

Borowe z dnia 25 listopada 2019 r. w sprawie uchwalenia statutów sołectw Gminy 

Czernice Borowe. Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

 



Ad. pkt. 5 

Przewodniczący Rady poinformował, że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w Gminie Czernice Borowe w 

roku szkolnym 2018/2019, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów 

Przewodniczący Rady poinformował, że sprawozdanie było omawiane na komisjach 

wspólnych. 

Zarządził dyskusję, nikt nie zabrał głosu.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie 

przyjęcie sprawozdania: 

za     - 14 

przeciw    - 0 

wstrzymało się   - 0 

Na sali obrad obecnych 14 radnych. Imienne wyniki głosowania stanowią załącznik do 

protokołu. 

Rada Gminy jednogłośnie przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w 

Gminie Czernice Borowe w roku szkolnym 2018/2019, w tym o wynikach sprawdzianu i 

egzaminów. 

 

Ad. pkt. 6 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane jest 

przyjęcie informacji w sprawie analizy oświadczeń majątkowych. 

Przewodniczący Rady odczytał pisma nr Urzędu Skarbowego w Przasnyszu. 

 

 

Ad. pkt. 7 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 7 dotyczy interpelacji złożonych na piśmie 

 – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 8 

Przewodniczący Rady poinformował, że punkt 8 dotyczy odpowiedzi na interpelacje 

złożonych na piśmie – takowych nie było. 

 

Ad. pkt. 9 

Wójt Gminy złożył sprawozdanie z działalności międzysesyjnej. Radni i Sołtysi otrzymali  

to sprawozdanie z materiałami sesyjnymi. Wójt Gminy przedstawił zebranym uzupełnienie 

do sprawozdania. Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

W uzupełnieniu sprawozdania Wójt Gminy dodał: 

Zrealizowano projekty drogowe w Kosmowie i Żebrach-Idźki. Wykonano też asfaltowanie 

dróg gminnych, które finansowo pokryli mieszkańcy 2 posesji, do których prowadzi droga.  

Dokonano pierwszego zakresu odbioru azbestu na 2019 r. Dofinansowanie na ten cel 

otrzymano z WFOŚiGW w wysokości 50% wydatków. Gmina zwróciła się o dodatkowe 



dofinansowanie w wysokości 100%, otrzymała je i będzie realizować to zadanie. Wójt 

zwrócił się do mieszkańców by na bieżąco zgłaszali potrzebę odbioru azbestu.  

Gmina rozliczyła MIAS na 2019 r. Marszałek zdeklarował kontynuację tego programu w 

2020 roku. W 2020 roku wytypowane zostaną kolejne miejscowości, ze szczególnym 

uwzględnieniem miejscowości, które aktywnie brały udział w 2019 r. konkursie dożynkowym 

w Rostkowie.  

Nie została ogłoszona w przetargu działka w Olszewcu, dziś Rada uchwałą wydelegowała do 

sprzedaży kolejne nieruchomości: w Borkowie Falenta, Obrębcu i Pierzchałach. Uruchomiona 

zostanie procedura sprzedaży tych działek.  

Wyłoniony został wykonawca pracowni komputerowej w Czernicach Borowych. Oferta 

mieści się w zaplanowanej budżetem kwocie. Projekt zostanie zrealizowany do końca 

listopada 2019 r.  

Przygotowujemy dokumentację techniczną na remonty dróg w Jastrzębcu i Borkowie Falenta. 

Te drogi są zaplanowane do złożenia wniosku z tzw. FOGRu. Do PROW w ramach LGD 

złożono drogę przy Szkole w Czernicach Borowych, która będzie realizowana w 2020 roku. 

Chcemy złożyć wniosek do narodowego Programu Rozbudowy Dróg Lokalnych. Gmina 

może złożyć 2 wnioski w takim naborze, jest on obwarowany szeregiem wymagań, które 

gmina musi spełnić. W taki sposób wykluczone zostały 2 drogi w Węgrze. Trzeba mocno 

przeanalizować, które drogi zakwalifikować do programu. Droga w Olszewcu na zebraniu 

wiejskim została zgłoszona przez mieszkańców do wykonania remontu. W tej sprawie 

projektant dokonał już wizji lokalnej w terenie. Jeśli Rozporządzenie utrzyma szerokości 

drogi, które narzuca obecnie, ciężko będzie nam wyselekcjonować drogi do dofinansowania.   

Wójt poinformował, że gmina kompletuje dokumentacje dotyczącą drogi 544. Karta 

informacyjna przedsięwzięci została poprawiona i mówi, że będzie wykonane poszerzenie 

drogi oraz budowa ścieżki z Przasnysza aż do Żeber – udało się osiągnąć nasze zamierzenia. 

Czekamy na opinie dokumentacji stosownych urzędów i instytucji. Po wydaniu decyzji 

powiat będzie mógł ogłosić przetargi na zaprojektowanie i wybudowanie drogi. 

Podejmujemy dalsze działania na montaż fotoradaru w Czernicach Borowych.  

Gmina zwróciła się do Powiatu o wsparcie finansowe na budowę drogi w Węgrze. Mamy już 

decyzję o dofinansowaniu w kwocie 130 000,00 zł od Wojewody Mazowieckiego i deklarację 

pomocy ze Strony Zarządu Powiatu Przasnyskiego. Przetarg został już rozstrzygany w tej 

chwili, chcemy prace rozpocząć jeszcze w tym roku.  

Kończymy mniejsze remonty  i konserwacje dróg gminnych.  

Powstał projekt budżetu na 2020 rok. Chcemy obniżyć zadłużenie gminy. Planowaliśmy duże 

zwroty z PROW w 2019 roku. Te refundacje pojawią się w 2020 roku. Planowaliśmy 

sprzedaż nieruchomości, przesuną się one na rok 2020. Chcemy przygotować się do nowego 

finansowania UE poprzez przygotowanie w 2020 roku dokumentacji technicznej dla nowych 

inwestycji. Niezależnie od tego gmina będzie kontynuować próby pozyskiwania dotacji z 

funduszy krajowych. Podwyżka cen żyta za GUS skutkuje poniesieniem podatku około 10 zł 

z ha. Pozwoli to na większe wpływy do budżetu i zwiększenie tym samym subwencji.  

Miały być zrealizowane budowy chodników w Czernicach Borowych i Pawłowie Kościelnym 

przy drogach powiatowych w ramach funduszu sołeckiego. Po konsultacji z PZD możliwe 

jest zbudowanie chodnika w Czernicach Borowych, wątpliwym jest wybudowanie chodnika 

w Pawłowie Kościelnym.  



 

Ad. pkt. 10 

Wolne wnioski i zapytania. 

Przewodniczący Rady poinformował , że w tym punkcie porządku obrad przewidziane są 

wolne wnioski i zapytania. Zachęcił do zabierania głosu. 

Radny Powiatowy Rafał Gotowiec – zapytał Wójta o drogi w Węgrze, prosił o wyjaśnienie 

czy droga w kierunku Pana Sołtysa i zlewni Mleka będą też wykonane w ramach remontów. 

Wójt Gminy – odpowiedział, że przy okazji realizacji remontu drogi z projektu będą też 

realizowane naprawy dróg przy Sołtysie w kierunku Chojnowa oraz przy zlewni Mleka 

(około 30 metrów).  

Radny Powiatowy Rafał Gotowiec – czy jest szansa na wydłużenie asfaltowania drogi za 

mleczarnią? Czy istnieje szansa na zwiększenie zakresu tego remontu. 

Wójt Gminy – żeby skonstruować drogę na dalszym odcinku należy wykonać poszerzenie 

pasa drogowego. Warto wrócić do tego tematu i wypracować rozwiązanie. Jeśli chcielibyśmy 

wnioskować o dofinansowanie tej drogi musimy wpisać się w warunki prawa i wymogi 

konkretnego naboru.  Dla trwałości drogi minimalne szerokości należy zastosować. 1 pas 

ruchu powinien być nie mniejszy niż 3,5 metra plus do tego poszerzenia na pobocza i 

odwodnienie. Na nieodwodnionym odcinku trwałość drogi nie będzie dostateczna. Środki 

publiczne należy wydawać rozsądnie, by ta droga nie zepsuła się. W Żebrach Kordach 

zbudowaliśmy drogę, gdzie częściowo finansowali ją mieszkańcy. Teraz sytuacja znów się 

powtórzyła i droga została zbudowana. Te utwardzenie zostało wykonane na węższej drodze. 

Jednak to były prywatne pieniądze, jeśli droga będzie słabej jakości, nie będzie o to 

obwiniania gmina. Jeśli maszyna jest już na miejscu często osoby prywatne decyzją się na 

zbudowanie sobie prywatnie zjazdu, czy też zaasfaltowanie odcinka drogi.  

Sołtys Olszewca Zbigniew Pieńkosz – poprosił o równiarkę na drodze żwirowej w 

Olszewcu.  

Wójt Gminy – planowane są równania dróg tuż przed mrozami. Poprosił o niezwłoczne 

zgłaszanie potrzeb do Urzędu.  

Przewodniczący Rady – odczytał podziękowania za współpracę Pana Jerzego Sadowskiego 

Dyrektora SPZZOZ w Przasnyszu oraz  podziękowanie Pana Zdzisława Spiera - Wojewody 

Mazowieckiego.  

 

Ad. pkt. 11 

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy zamknął VII sesję Rady 

Gminy Czernice Borowe. 

 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

 

Protokołowała 

Monika Łukasiak 

 


